

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**UNITED NATIONS CONVENTION ON INTERNATIONAL
SETTLEMENT AGREEMENTS RESULTING FROM MEDIATION:
HISTORY OF FORMATION, MAIN PROVISIONS AND PRACTICAL
EFFECT**

Li Ruotong

Scientific supervisor –
PhD, Associate Professor
D. L. Davydenko

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 67 p., 32 sources.

2.Keywords: INTERNATIONAL COMMERCIAL DISPUTE, CONTRACT, MEDIATION, SETTLEMENT AGREEMENT, MEDIATION AGREEMENT, ALTERNATIVE DISPUTE RESOLUTION

3. The content of the work

Object of the study is the legal relationship with regard to the formation and operation of the Singapore Convention on Mediation.

Subject of the study is the Singapore Convention on Mediation, national legislation on the implementation of the Convention and court practice applying the Convention.

The aim of the thesis: to establish the reasons and legal implications of the adoption of the Singapore Convention on Mediation, including the interpretation of the specific content of the Singapore Convention on Mediation, revealing its innovations and characteristics.

Methods of research: formal dogmatic legal method, synthesis, legal comparison, historical comparison.

Results: Through an in-depth study of the formation history, specific content and actual effects of the Singapore Convention on Mediation, this paper draws the following conclusions: The formation of the Singapore Convention on Mediation marks an important development in the legal framework of settlement agreements executed as result of international commercial mediation and provides a new path for cross-border commercial dispute resolution worldwide.

The specific content of the convention provides unified standards and guidance for countries in the field of cross-border commercial mediation as per international enforceability of settlement agreements. In terms of actual effect, the convention helps to improve the efficiency and credibility of cross-border commercial mediation and promote the healthy development of international economic trade. Through the above research results, this paper not only provides a comprehensive tool for understanding the Singapore Mediation Convention, but also provides a basis and reference for international commercial mediation and legal practice. In particular, it can be used to help Chinese organizations involved in international commercial dispute mediation to formulate procedural rules and realize the diversification, standardization and internationalization of jurisdiction dispute resolution methods.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The research results of this thesis can be used to provide a reference for China joining the Singapore Convention on Mediation, Chinese and other parties' participation in international commercial mediations, which will help China to better use the mediation mechanism to amicably resolve disputes in areas such as cross-border commerce. China's relevant government departments and enterprises can learn from the content of the Singapore Mediation Convention, improve domestic commercial mediation laws and regulations, and enhance the international competitiveness of China's commercial mediation. Enterprises and institutions engaged in cross-border commerce can understand the actual effect of the Singapore Mediation Convention based on this research result, reasonably choose dispute resolution methods, and reduce dispute resolution costs. China's mediation institutions and practitioners can refer to this study to improve their own business capabilities and provide more efficient and fair cross-border commercial mediation services to Chinese and foreign companies and citizens.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы : 67 страниц, 32 источников.

2. Перечень ключевых слов: международный коммерческий спор, договор, медиация, мировое соглашение, медиативное соглашение, альтернативное разрешение споров.

3. Содержание работы

Объектом исследования являются правоотношения, связанные с принятием и применением Сингапурской конвенции о медиации.

Предметом исследования является Сингапурская конвенция о медиации и судебная практика по применению Конвенции.

Цель дипломной работы: установление причин принятия и правового значения Сингапурской конвенции о медиации, включая толкование ее конкретного содержания, ее новизны и характерных черт.

Методы исследования: формально-юридический метод, синтез, сравнительно-правовой, историко-правовой.

Результаты: Благодаря углубленному исследованию истории принятия, конкретного содержания и практического действия Сингапурской конвенции о медиации, в данной работе сделаны следующие выводы: принятие Сингапурской конвенции о медиации представляет собой важное развитие правовой базы для мировых соглашений, заключенных в результате международной коммерческой медиации и обеспечивает основу для урегулирования трансграничных коммерческих споров в глобальном масштабе.

Конкретное содержание Конвенции создает единые стандарты и правила для стран в области международной коммерческой медиации в части международной исполнимости мировых соглашений. С точки зрения практического эффекта, Конвенция поможет повысить эффективность и надежность международной коммерческой медиации и будет способствовать здоровому развитию международной экономики и торговли.

Благодаря приведенным выше результатам исследования настоящая работа не только предоставляет комплексный инструмент для понимания Сингапурской конвенции о медиации, но также дает научную основу для международной коммерческой медиации и соответствующей юридической практики. В частности, настоящую работу можно использовать, чтобы помочь китайским организациям, участвующим в медиации в международных коммерческих спорах, сформулировать процессуальные правила и реализовать диверсификацию, стандартизацию и

интернационализацию внеюрисдикционных методов урегулирования коммерческих споров.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты исследования могут быть использованы как научная основа для присоединения Китая к Сингапурской конвенции о медиации, участия китайских и иных лиц в международных коммерческих медиациях и использовании механизмов медиации для дружественного урегулирования споров в трансграничной коммерции и других областях.

Соответствующие государственные органы и предприятия Китая могут извлечь уроки из содержания Сингапурской конвенции о медиации, усовершенствовать внутренние законы и правила коммерческой медиации, а также повысить международную конкурентоспособность китайской коммерческой медиации. Предприятия и учреждения, занимающиеся трансграничной коммерцией, могут использовать результаты этого исследования, чтобы понять фактические последствия Сингапурской конвенции о медиации, разумно выбрать методы разрешения споров и снизить затраты на разрешение споров. Китайские центры медиации и специалисты-практики могут обратиться к этому исследованию, чтобы улучшить свои бизнес-стандарты и предоставить более эффективные и справедливые услуги международной коммерческой медиации китайским и иностранным компаниям и гражданам.